

DOI: 10.18572/1812-3783-2021-6-64-67

ВОПРОСЫ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ ПОДРАЗДЕЛЕНИЙ ЭБиПК ПОЛИЦИИ С КОНТРОЛИРУЮЩИМИ ОРГАНАМИ В БОРЬБЕ С ХИЩЕНИЯМИ БЮДЖЕТНЫХ СРЕДСТВ ПРИ ОСУЩЕСТВЛЕНИИ ГОСЗАКУПОК

Цепилов Андрей Евгеньевич,
адъюнкт кафедры оперативно-разыскной деятельности органов внутренних дел
Омской академии Министерства внутренних дел Российской Федерации
patron_andrey@bk.ru

Анализ взаимодействия подразделений ЭБиПК полиции и контролирующих органов в процессе выявления и раскрытия хищений бюджетных денежных средств при осуществлении госзакупок позволил выделить имеющиеся недостатки таких взаимоотношений, которые разделены на правовые и организационные. В целях увеличения эффективности взаимодействия предлагается обеспечить удаленный персонализированный доступ к электронным массивам информации контролирующих органов, организовать между МВД России и контролируемыми органами электронный документооборот, на законодательном уровне закрепить право органов, осуществляющих оперативно-розыскную деятельность, собирать информацию об объектах первоочередной оперативной заинтересованности.

Ключевые слова: взаимодействие, хищения бюджетных денежных средств, государственные закупки, подразделения ЭБиПК, контролирующие органы.

ISSUES OF COOPERATION BETWEEN POLICE SUBDIVISIONS OF ECONOMIC SECURITY AND CORRUPTION PREVENTION WITH CONTROLLING AUTHORITIES IN COMBATING OF EMBEZZLEMENT OF BUDGETARY FUNDS IN THE PERFORMANCE OF STATE PROCUREMENTS

Tsepilov Andrey E.
Junior Scientific Assistant of the Department of Criminal Intelligence and Surveillance Operations
of Internal Affairs Agencies of the Omsk Academy of the Ministry of the Interior of Russia

The analysis of the interaction between the police and Supervisory authorities In the process of identifying and disclosing embezzlement of budget funds in public procurement allowed us to highlight the shortcomings of such relationships, which are divided into legal and organizational. In order to increase the effectiveness of interaction, it is proposed to provide remote personalized access to electronic information arrays of regulatory authorities, organize electronic document flow between the Ministry of internal Affairs of Russia and the regulatory authorities, and at the legislative level, fix the right of bodies carrying out operational search activities to collect information about objects of primary operational interest.

Keywords: interaction, embezzlement of budget funds, public procurement, divisions of economic security and anti-corruption units of the police, regulatory authorities.